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Comentariu realizat de pastorul Alejandro Bullon 

 

STUDIUL 13 

Evanghelia in toata lumea 

 

Bună prietene! 

Acest studiu il vom incepe cu o intrebare pe care multa lume si-a pus-o: este posibil din punct 

de vedere uman ca Evanghelia sa fie vestita in toata lumea? Daca ne gandim la cei care au murit 

de la Adam si Eva pana acuma vom observa ca majoritatea au murit fara sa fi auzit ceva despre 

Isus, iar daca lucrurile ar fi continuat la fel pana la a doua venire a lui Isus majoritatea nu ar fi stiut 

nimic despre Isus. In aceste conditii cum va rezolva Dumnezeu aceasta problema? Ar fi drept ca 

aceste persoane sa moara pentru ca niciodata nu au auzit vestile bune al Evangheliei?  

In acest studiu vom analiza 5 puncte: 

1. Nu este un alt Nume prin care sa fim salvati decat Isus. 

2. Cat este necesar sa cunosti despre Isus pentru a fi salvat? 

3. Ce putem spune despre universalism si pluralism care sustin ca toti vor fi salvati? 

4. Harul mantuitor a lui Isus. 

5. Chemarea divina pentru implinirea misiunii vestirii Evangheliei. 

 

1. Pentru a incepe vom citi Fapte 4,12: 

 

12 În nimeni altul nu este mântuire: căci nu este sub cer niciun alt Nume dat oamenilor în care trebuie 

să fim mântuiţi.” 

 

Declaratia biblica se pare ca este categorica, nu exista mantuire fara Isus. Pe langa aceasta 

declaratie mai sunt si altele care sustin acelasi lucru. Iata ce scrie in Ioan 3,18: 

 

18 Oricine crede în El nu este judecat; dar cine nu crede a şi fost judecat, pentru că n-a crezut în 

Numele singurului Fiu al lui Dumnezeu. 

 

 In acest text se vorbeste despre persoane care au auzit dar nu au crezut. Dar oare ce putem 

spune despre persoane care nu au auzit niciodata mesajul Evangheliei? Iata ce spune un pasaj din 

cartea Hristos Lumina Lumii de Ellen G. White pag. 293 (ed. spaniola):  

“Intre pagani exista oameni care i se inchina lui Dumnezeu in ignoranta lor care niciodata nu au 

primit lumina cereasca printr-un intrument uman, dar fara indoiala ca ei nu vor pieri, desi ignoranti in 

Legea scrisa a lui Dumnezeu, totusi ei au auzit Glasul divin vorbind in natura si au fost credinciosi la ceea 

ce au inteles si cunoscut. Faptele lor demonstreaza ca ei au raspuns favorabil Duhului care a lucrat in 

inimile lor si sunt recunoscuti ca si fii ai lui Dumnezeu”.  
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Aceste pasaj este surprinzator, sa afli ca intre cei mantuiti vor fi multi care nu au auzit mesajul 

Evangheliei. Profetul Zaharia se refera sub inspiratie profetica la acest fapt in Zaharia 13,6: 

 

6 Şi dacă-l va întreba cineva: „De unde vin aceste răni pe care le ai la mâini?”, el va răspunde: „În 

casa celor ce mă iubeau le-am primit.” 

 

Din acest text intelegem ca va exista multe persoane care niciodata nu au auzit despre istoria 

crucificarii si tocmai de aceea intreaba pe Isus despre ranile din manile Sale. Atunci se naste o alta 

intrebare: pana la ce punct mai este necesar sa predicam despre Isus? El declara ca singurul drum 

catre Tatal este El, El care este Calea, Adevarul si Viata. Dar fara indoiala prin imensa Sa dragoste 

si mila, Dumnezeu va salva pe cei care niciodata nu au intrat in contact cu mesajul Evangheliei si 

ma refer in mod special la cei care au murit, pentru ca in zilele sfarsitului se va intampla o minune 

divina prin care toti locuitorii pamantului vor auzi invitatia. De aceea Isus a spus urmatoarele in 

Ioan 10,16: 

 

16 Mai am şi alte oi, care nu sunt din staulul acesta; şi pe acelea trebuie să le aduc. Ele vor asculta de 

glasul Meu, şi va fi o turmă şi un Păstor. 

 

Intr-adevar, invitatia finala va fi un adevarat miracol iar aceasta nici prin putere si nici prin 

forta ci prin Duhul Sfant spune Domnul. 

 

2. Oare cat este necesar sa cunosti despre Isus pentru a fi mantuit? Biblia invata ca nu exista 

mantuire fara Hristos, El este Calea. Dar Biblia de asemenea invata ceea ce spune in Psalmi 87,4-

6: 

 

4 Eu pomenesc Egiptul şi Babilonul printre cei ce Mă cunosc; iată, ţara filistenilor, Tirul cu Etiopia: 

„În Sion s-au născut.” – 

5 Iar despre Sion este zis: „Toţi s-au născut în el”, 

şi Cel Preaînalt îl întăreşte. 

6 Domnul numără popoarele, scriindu-le: 

„Acolo s-au născut.” – (Oprire) 

 

In aceste versete se vorbeste despre cei mantuiti chiar dintre pagani cum ar fi Egipt, Filistia, 

Tir sau sau Babilon si despre care se spune ca sunt primiti ca si cum ar fi fost nascuti in Sion, 

cetateni ai imparatiei. Oare de ce? Pavel in discursul sau in Atena raspunde la aceasta intrebare. 

Fapte 17,26-28: 

 

26 El a făcut ca toţi oamenii, ieşiţi dintr-unul singur, să locuiască pe toată faţa pământului; le-a 

aşezat anumite vremuri şi a pus anumite hotare locuinţei lor, 

27 ca ei să caute pe Dumnezeu şi să se silească să-L găsească bâjbâind, măcar că nu este departe de 

fiecare din noi. 

28 Căci în El avem viaţa, mişcarea şi fiinţa, după cum au zis şi unii din poeţii voştri: „Suntem din 

neamul Lui…” 
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Pavel spune aici ca dorinta lui Dumnezeu este ca toti sa fie mantuiti, si de aceea a trimis 

Duhul Sfant dandu-le timp precis si limite pentru a trai cu obiectivul sa il caute si sa il gaseasca pe 

Dumnezeu. Expresia să-L găsească bâjbâind ne arata ca nu toti au posibilitatea de a avea la 

indemana Scriptura, dar de una forma sau alta fiecare au posibilitatea sa auda vocea lui Dumnezeu 

care ii conduce pe drumul dreptatii. Iar daca sunt sensibili la aceasta Voce, vor fi cetateni ai 

Sionului. Pavel clarifica acest lucru in Romani 2,14-16: 

 

14 Când Neamurile, măcar că n-au lege, fac din fire lucrurile Legii, prin aceasta ei, care n-au o lege, 

îşi sunt singuri lege; 

15 şi ei dovedesc că lucrarea Legii este scrisă în inimile lor; fiindcă despre lucrarea aceasta 

mărturiseşte cugetul lor şi gândurile lor, care sau se învinovăţesc sau se dezvinovăţesc între ele. 

16 Şi faptul acesta se va vedea în ziua când, după Evanghelia mea, Dumnezeu va judeca, prin Isus 

Hristos, lucrurile ascunse ale oamenilor. 

 

Asadar noi trebuie sa fim foarte atenti a spune cine va fi mantuit si cine nu, numai Dumnezeu 

stie si o poate face. Misiunea noastra nu este a decide cine este si nu este mantuit ci misiunea 

noastra este predicarea Evangheliei . 

 

3. Vom vorbi acuma despre universalism si pluralism. Pluralismul se naste din  relativism 

care sustine ca totul este relativ iar in aceste conditii nu exista un adevar absolut. Prin consecinta 

daca nu exista un adevar absolut inseamna ca exista mai multe adevaruri,  deci toti au dreptate, toti 

au adevarul indiferent de ceea ce gandesc sau cred. In acest punct intra universalismul care sustine 

ca toti vor fi mantuiti pentru ca Dumnezeu este dragoste pentru ca este incapabil sa distruga pentru 

ca El ne iubeste. Acestia citeaza textul Ioan 3,16 pentru a spune ca atat de mult a iubit Dumnezeu 

lumea ca a dat pe singurul Sau Fiu. Dar ei uita ca pasajul continua “ pentru ca oricine crede in El 

sa nu piara ci sa aiba viata vesnica”. Daca lucrurile in realitatea ar fi cum sustin relativistii si 

universalistii ce mai putem spune de Apocalipsa 20,15: 

 

15 Oricine n-a fost găsit scris în Cartea Vieţii a fost aruncat în iazul de foc. 

 

Acest veset este atat de clar si convingator. Sau ce putem sa spunem de Daniel 12,2: 

 

2 Mulţi din cei ce dorm în ţărâna pământului se vor scula: unii pentru viaţa veşnică, şi alţii pentru 

ocară şi ruşine veşnică. 

 

In aceste doua versete nu se spune ca toti vor fi salvati pentru ca Dumnezeu este dragoste. In 

ziua sfarsitului vor exista salvati si pierduti, vor fi persoane care au luat decizii capitale in viata lor 

pentru viata sau pentru moarte, persoane care au renuntat la ideile lor sau care si-au continuat 

conceptul de viata dupa cum au vrut fara se se lase condusi de Cuvantul Adevarului. Tocmai acest 

lucru il spune chiar Domnul Hristos in Matei 7,21-23: 
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21 Nu oricine-Mi zice: „Doamne, Doamne!” va intra în Împărăţia cerurilor, ci cel ce face voia Tatălui 

Meu care este în ceruri. 

22 Mulţi Îmi vor zice în ziua aceea: „Doamne, Doamne! N-am prorocit noi în Numele Tău? N-am scos 

noi draci în Numele Tău? Şi n-am făcut noi multe minuni în Numele Tău?” 

23 Atunci le voi spune curat: „Niciodată nu v-am cunoscut; depărtaţi-vă de la Mine, voi toţi care 

lucraţi fărădelege.” 

 

In acest context, lucratori de faradelege sunt cei care au lucrat dupa cum au vrut ei si nu dupa 

cum Cuvantul lui Dumnezeu i-a invatat. Nu este suficient sa spui ca esti sincer in timp ce traiesti 

dupa cum iti place sustinand ca fiecare are adevarul, sau ca toti sunt mantuiti pentru ca Dumnezeu 

este dragoste. Asa este, dar multi vor fi pierduti pentru ca nu au vrut sa aprecieze si sa primeasca 

dragostea lui Dumnezeu in viata lor si nu au acceptat chemarea divina. 

 

4. Acesta parte dezbate nevoia noastra dupa harul divin. Avem nevoie sa fin salvati prin har si 

sa crestem in har. Harul lui Isus vine din dragostea Sa vesnica pentru fiinta umana. Dumnezeu 

iubeste toate fiintele umane, fie buni fie rai, nimeni nu merita aceasta minunata dragoste. El pur si 

simplu ne iubeste, nimic nu putem face pentru a merita dragostea Sa, dar de asemenea nimic nu 

putem sa face pentru a pierde dragostea Sa. Dumnezeu este dragoste si nu doreste moartea 

nimanui, nici chiar al celui pacatos. Acesta o gasim spusa in Ezechel 33,11: 

 

11 Spune-le: „Pe viaţa Mea, zice Domnul Dumnezeu, că nu doresc moartea păcătosului, ci să se 

întoarcă de la calea lui, şi să trăiască. Întoarceţi-vă, întoarceţi-vă de la calea voastră cea rea! Pentru 

ce vreţi să muriţi voi, casa lui Israel?” 

  

 Iar Dumnezeu adauga in Ezechel 18,23: 

 

23 Doresc Eu moartea păcătosului – zice Domnul Dumnezeu. Nu doresc Eu mai degrabă ca el să se 

întoarcă de pe căile lui şi să trăiască? 

 

 Dar Pavel ca toti am pacatuit si sa plata pacatului este moartea. Isaia spune ca de la cap si 

pana la picioare totul este contaminat. Invatatura Biblica spune ca nu exista nici macar un drept pe 

pamanat, toti suntem pierduti pe drumurile noastre. Daca intr-o zi vom constata ca suntem 

mantuiti aceasta este posibil numai datorita harului mantuitor al lui Hristos. Numai ca nu este 

suficient sa fii gasit de harul divin, ci trebuie si crestere in har, iar aici intra marturisirea. Iata ce 

spune un pasaj din cartea Misiunea Crestina de Elena White pag 127 (ed. spaniola): 

 

“Singura forma de a creste in har este de a implini misiunea si lucrarea pe care Isus ne-a cerut-o  sa 

o facem.” 

 

 Si in ce consta aceasta lucrare? In a vesti mesajul Evangheliei cu privire la harul mantuitor 

tuturor acelora care nu au auzit de minunata salvare divina pusa la dispozitia fiintei umane.  
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5. Ajungem acum la sfarsitul acestui studiu vorbind despre misiunea incredintata de Isus 

noua. El nu ne-a incredintat aceasta lucrare pentru ca El nu ar putea sa o faca. Dumnezeu este 

Dumnezeu, pentru El vestirea Evangheliei nu ar fi o problema, El o poate face intr-o secunda. El 

ne-a incredintat noua aceasta lucrare pentru a putea creste in har. Iata ce spune Spìritul Profetic: 

“In biserica trebuie sa se faca o lucrare bine organizata, pentru ca membrii sa stie cum sa predice 

lumina lumii, iar prin aceasta sa-si intareasca propria credinta si a creste in cunostina. In timp ce vor 

imparti ceea ce au primit de Dumnezeu vor fi intariti in credinta. O biserica lucratoare este o biserica 

vie.” 

 Aceasta este marea problema a multora, nu stiu sa duca Evanghelia oamenilor. In aceasta 

lume nimeni nu doreste sa auda sau sa vorbeasca despre religie. Nimeni nu urmeaza necunoscuti. 

Oamenii se lasa condusi de prieteni. Tinerii cad in capcana drogurilor din cauza prieteniilor lor, 

stiu ca se distrug dar chiar si asa intra in lumea drogurilor datorita influentei prietenilor. Tot asa 

imprietenirea este un instrument puternic in mana lucratorului umil. Este posibil a persoanele sa 

nu fie interesate in ce priveste religia, dar toti doresc sa fie iubiti, sa li se faca bine, sa li se arate 

simpatie, sa fie ajutati in momente de necesitate si probleme. Acesta este drumul prin care 

Evanghelia poate ajunge la inima cuiva. Studiile biblice au locul lor, dar numai cand persoanele isi 

deschid inima ceilalti il pot descoperi usor pe Isus. Cu totii trebuie sa ne implinim partea pentru 

ca, cu toti trebuie sa crestem in har. Intrebarea mea este: esti tu dispus sa te incredintezi in mainile 

lui Isus pentru a prezenta Evanghelia a tuturor care inca nu il cunosc pe Isus? Dumnezeu sa te 

binecuvanteze si sa fii fericit in relatia ta cu Hristos.  
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